
Protokół

ze wspólnego posiedzenia Komisji  Budżetu i Samorządu, Komisji Oświaty, Kultury, Sportu
i Zdrowia, Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg,Wniosków i Petycji, Komisji Infrastruktury

i Drogownictwa z Komisją Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Integracji Europejskiej
w dniu 23.04.2020 roku o godzinie 1300  w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Kowalewie

Pomorskim.
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Ad.1 Sprawy regulaminowe.

I .Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji – 15 radnych 
obecni           - 15 radnych
nieobecni      - 0 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył :
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Kaznowski.

Przewodniczący  Stanisław  Kaznowski –  o  godz.13.00  otworzył  posiedzenie  Komisji  i  po
powitaniu radnych stwierdził kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.

III. Proponowany porządek posiedzenia:
1.Sprawy regulaminowe.
2.Projekty uchwał i tematy informacyjne.
3.Zapytania ,sprawy różne.
4.Zakończenie.

Ad.1. Sprawy regulaminowe

Radny  Jerzy  Koralewski  -wniósł  uwagę do  proponowanego  porządku  –  zaproponował  aby
w  przypadku  łączonych   Komisji  Rady  Miejskiej  –  przewodniczący  poszczególnych  Komisji
ustalali,  kto   będzie  prowadzącym.  Zadał  pytanie,  kto  wytypował  przewodniczącego  Komisji
Rewizyjnej do prowadzenia obrad w dniu dzisiejszym. 

Przewodniczący  Rady  Jerzy  Orłowski –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Zdrowia  oraz
Komisja Budżetowa i Samorządu miały już swoje posiedzenia .

Radny Jerzy Koralewski – prawo do demokracji należy zachować , dlatego też należy ustalić kto
ma tego typu Komisje prowadzić.

Radny  Michał Klafczyński – stwierdził, iż nie ma uwag, co do tego aby dzisiejsze posiedzenie
prowadził Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Stanisław Kaznowski.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski- poprosił Radnych, żeby wzięli pod uwagę to jaki mamy czas
i zajmowali się tym co ważne. 

Radni przyjęli porządek  posiedzenia Komisji.

Ad.2 Projekty uchwał i tematy informacyjne.

• PURM w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2020

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – omówiła projekt uchwały  wskazując, że zmiana dotyczy
przekazania dotacji bezpośrednio na Szpital Powiatowy w Golubiu-Dobrzyniu, a nie jak wcześniej
zakładano  na  rzecz  Powiatu  Golubsko-Dobrzyńskiego.  Projekt  uchwały  zostanie  przekazany
bezpośrednio przed Sesją.
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Radna Hanna Kalinowska – zadała pytanie, czy dotacja zostanie przekazana w jednej czy dwóch
transzach.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski-  odpowiedział,  że w transzach, a nadto Szpital  Powiatowy
będzie musiał okazać się fakturami, potwierdzającymi wydatkowanie środków.

Nikt z Radnych nie zgłosił uwag do projektu uchwały.

• PURM w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat i nieopodatkowanych należności
budżetowych  stanowiących  dochody  budżetu  Gminy  Kowalewo  Pomorskie  za  pomocą
innego instrumentu płatniczego , na którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – omówiła projekt uchwały.
Nikt z Radnych nie zgłosił uwag do projektu uchwały.

• PURM  w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z  realizacji  rocznego  programu  współpracy
Gminy  Kowalewo  Pomorskie  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami
wymienionymi w art.3  ust.3  ustawy z  dnia  24  kwietnia  2003r  i  o  działalności  pożytku
publicznego i o wolontariacie za 2019rok.

Sekretarz Ewa Bąk -omówiła projekt uchwały.
Nikt z Radnych nie zgłosił uwag do projektu uchwały.

• PURM w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci
i młodzieży.

Sekretarz Ewa Bąk -omówiła projekt uchwały.

Radny  Robert  Bejgier  – poinformował,  że   podtrzymują swoje  spostrzeżenia,  które  zostały
przedstawione na  posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia wspólnie z  Komisją
Budżetu i Samorządu w dniu 10 marca br.  Uważa, że program nie jest taki jaki powinien być.
Zamiana  programu  długofalowego na przedstawiony nie jest  w porządku. Zawnioskował,  aby
przedstawić ten Program na posiedzeniach Komisji i jeszcze raz przedyskutować, gdyż zawiera on
zapisy, które wykluczają znaczną część dzieci. Wnioskuje o odsunięcie projektu na późniejszy czas.

Sekretarz Ewa Bąk – wyjaśniła, że  do tego Programu nie było uwag na poprzednich Komisjach.

Radny Robert Bejgier – dodał, że w pkt.4 zapisano,że dotyczy tylko dzieci w trybie dziennym,
począwszy od klasy IV. Nie obejmuje się dzieci młodszych; nie obejmuje się dzieci uczących się na
terenie innych gmin.

Radny Michał  Klafczyński  –  uważa,  że  nie  wszyscy mogli  się  zapoznać  z  projektem;  trzeba
zastanowić się  co z dziećmi z naszej gminy, które uczą się w szkołach poza granicami gminy.     
              
Sekretarz Ewa Bąk-  wyjaśniła, że zapisy w programie zgodne są z obowiązującą w tym zakresie
ustawą.

Radna  Halina Dąbrowska – uważa, że prowadzona jest jałowa dyskusja; należy przyjąć zapisy
takie  jakie wynikają z ustawy; o ile budzi to takie kontrowersje, procedowanie uchwały należy
przesunąć  w czasie, a do dyskusji zaprosić Dyrektorów Szkół.  
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Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  -   zawnioskował  o  odłożenie  projektu  i  poddanie
kwestionowanych zapisów pod ponowną ocenę Radcy Prawnemu.

Radni podjęli decyzję o odłożeniu projektu uchwały do ponownego omówienia na Komisjach.

• PURM w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielenia pomocy uzdolnionym
uczniom, form i zakresu pomocy jak również trybu postępowania w tych sprawach.

Radni podjęli decyzję o odłożeniu projektu uchwały do ponownego omówienia na Komisjach.

• PURM w sprawie złożenia sprawozdania z wykonania uchwały dotyczącej „Długofalowego
programu rozwoju oświaty na terenie gminy Kowalewo Pomorskie ”.

Sekretarz  Ewa Bąk -  omówiła  projekt  uchwały  i  wskazała  jednocześnie,  że  po  konsultacjach
z p. Lilianą Kwas  nie można podać z imienia i nazwiska nagrodzonych uczniów.

Nikt z Radnych nie zgłosił uwag do projektu uchwały.

• PURM  w  sprawie  ogłoszenia  jednolitego  tekstu  uchwały  w  sprawie  zasad  udzielania
i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych,
wychowawczych  i  opiekuńczych   dyrektorów  i  wicedyrektorów  szkół  i  przedszkoli
prowadzonych przez Gminę Kowalewo Pomorskie oraz zasad przyznawania zwolnień od
obowiązku realizacji zajęć.

Sekretarz Ewa Bąk  - omówiła projekt uchwały.

Nikt z Radnych nie zgłosił uwag do projektu uchwały.

• PURM  w sprawie zmiany uchwały nr VII/61/19 Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim
z  dnia  30  maja  2019r  w sprawie  stanowiska  dotyczącego  ustalenia  wykazu  ulic  i  dróg
przeznaczonych do utwardzenia.

Kierownik Referatu GKiM Małgorzata Wegner - omówiła projekt uchwały.

Nikt z Radnych nie zgłosił uwag do projektu uchwały.

• PURM w sprawie stanowiska dotyczącego ustalenia wykazu ulic i dróg do utwardzenia.

Kierownik Referatu GKiM   Małgorzata Wegner - omówiła projekt uchwały.

Radny Marcin Dunajski – zawnioskował o dopisanie odcinka drogi w Zapluskowęsach o długości
ok.130 m.

Radny Ryszard  Lipiński –  zapytał,  jak  wygląda  sprawa  drogi  Mlewiec-Nowy Dwór,  sprawa
zaległa.
Radny Piotr Sęk – zawnioskował, o dopisanie drogi w Bielsku do realizacji na ostatniej pozycji.
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Radny Regulski- zawnioskował, o dopisanie drogi osiedlowej w Wielkiej Łące, przy p.                  .

Kierownik Referatu GKiM  Małgorzata Wegner – wyjaśniła, że w uchwale wskazane są tylko
drogi, które zostały wskazane przez SMW na zebraniach.

Radny Robert Bejgier – uważa, że temat dróg jest tematem trudnym, poprosił o zwrócenie  uwagi
na  co  się  dzieje  z  gospodarką.  Dzisiaj  nie  wiemy  kiedy  ta  uchwała  będzie  realizowana  więc
dopisywanie kolejnych dróg jest niezasadne.

 Kierownik  Referatu  GKiM   Małgorzata  Wegner –  wyjaśniła,  że  ta  uchwała  nie  została
przygotowana na obecną Kadencję, będzie realizowana aż do wyczerpania.

Radny Michał Klafczyński - ma wątpliwości, czy te drogi będą w ogóle robione; uważa, że należy
się zastanowić, czy w każdej wsi nie dołożyć jeszcze jednej drogi.

Radny  Robert  Bejgier –  uważa,  że  Komisja  Infrastruktury  i  Drogownictwa   bardzo  długo
pracowała; odbyły się dwa objazdy i dlatego ustalenia, których Komisja dokonała, należy przyjąć
bez zmian.

Radny Jerzy Koralewski - zgadza się z wnioskiem Radnego Bejgra.

Radny Piotr Sęk- uważa, że błędem było przyjmowanie „dwójek”.

Radny Grzegorz Regulski – zapytał, skąd się wzięła lista dodatkowa . 

Kierownik Referatu GKiM Małgorzata Wegner - wyjaśniła, że są  to dodatkowe wnioski, które
wpłynęły już po zebraniach wiejskich.

Radny Ryszard Lipiński – uważa, że przy tworzeniu listy należało brać pod uwagę procent dróg
w danym Sołectwie.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski -  stwierdził, iż jest pełen podziwu, dyskutujemy nad tym co
już wcześniej zostało ustalone; z całej dyskusji wynika, że Komisja Infrastruktury i Drogownictw
nic nie zrobiła.

Przewodniczący Jerzy Orłowski - uważa, że drogi stanowią temat drażliwy; były ustalone zasady,
które  się  sprawdzają  i  dlatego  też  nic  nie  powinniśmy  zmieniać,  w  tym  co  ustaliła  Komisja
Infrastruktury i Drogownictwa.

Radny Jerzy Koralewski - poinformował, że zasada była taka, że ustalenia Komisji Infrastruktury
i Drogownictwa są wiążące, o ile Komisja jednomyślnie występuje z propozycją do Rady. Dodał że
projekt powinien iść na Sesję w niezmienionej formie , a Radni głosując podejmą decyzję.

Radna Halina Dąbrowska – poinformowała, że szanuje pracę Komisji i zagłosuje nad uchwałą na
tak. Nie mniej jednak chodzi o drogę przy której mieszka, która jest bardzo ważna pod względem
komunikacyjnym, a do tej pory nie uzyskała aprobaty co do jej ujęcia w wykazie. Ma świadomość,
że wykonanie uchwały będzie wydłużone w czasie.
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Radny Marcin Dunajski – po raz kolejny zawnioskował o dopisanie do uchwały odcinka drogi
w Zapluskowęsach.

Kierownik Referatu GKiM Małgorzata Wegner – wyjaśniła, że droga została wykonana zgodnie
z uchwałą zabrania SMW Zapluskowęsy. 

Radny Piotr Sęk – zapytał, czy po drugim objeździe były zmiany w punktacji.

Kierownik Referatu GKiM Małgorzata Wegner – odpowiedziała, że w objeździe uczestniczyła
p. Wiśniewska, która z ramienia Urzędu obsługiwała Komisję. Dodała, że pod ustaloną punktacją
cała Komisja się podpisała.

Radny Stanisław Kaznowski – uważa, że należy brać pod uwagę budżet jakim Gmina dysponuje
i nasze możliwości finansowe.

Radny Michał Klafczyński – uważa, że  jeżeli chodzi o Bielsk i Lipienicę, to Lipienica nie ma
żadnej drogi utwardzonej.

Radny  Marcin  Dunajski  -  jeszcze  raz  zawnioskował  o  dopisanie  do  wykazu  odcinka  drogi
w Zapluskowęsach.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski –  uważa, że należy zastanowić się nad kryteriami wyboru;
wniosek Radnego Dunajskiego, uważam za zasadny.

Radny Piotr Strzelecki - poinformował, że ma uwagi do pracy urzędników.

Radny Stanisław Kaznowski -  poprosił o wyjaśnienie dlaczego na nowej drodze w Szychowie
postawiony jest znak strefa zamieszkania.

Kierownik  Referatu  GKiM Małgorzata  Wegner  -  wyjaśniła,  że  oznakowanie  zgodne  jest  z
zatwierdzoną organizacją ruchu.

Radna Halina Dąbrowska – dodała,  że wszystkie dokumenty są do wglądu w Urzędzie i z nimi
można się zapoznać.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski - wyjaśnił, że wiele rzeczy nas oburza  ale wiele rzeczy , które
chcielibyśmy zmienić od strony prawnej nie da się wykonać.

Radny  Stanisław  Kaznowski  -  poddał  pod  głosowanie  wniosek  Radnego  Dunajskiego
o dopisanie odcinka drogi w Zapluskowęsach do wykazu ulic i dróg do utwardzenia.
Wszyscy Radni jednogłośnie byli „za”.

• PURM  w  sprawie  udzielenia  Powiatowi  Golubsko-Dobrzyńskiemu  pomocy  finansowej
w formie dotacji celowej na dofinansowanie udziału w realizacji zadania inwestycyjnego
p. n. „Remont drogi powiatowej nr 2107 C Szychowo - Chełmonie wraz z infrastrukturą
towarzyszącą”.

Kierownik Referatu GKiM  Małgorzata Wegner - omówiła projekt uchwały.
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Nikt z Radnych nie zgłosił uwag do projektu uchwały.

• PURM  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kowalewo pomorskie w 2020 roku.

Kierownik Referatu GKiM Małgorzata Wegner -omówiła projekt uchwały.

Nikt z Radnych nie zgłosił uwag do projektu uchwały.

• PURM w sprawie  uchwalenia  miejscowego planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla
części obszaru wsi Wielkie Rychnowo w Gminie Kowalewo Pomorskie.

Kierownik Referatu TIiGG Bożena Rymanowska-omówiła projekt uchwały.

Radny Robert Bejgier - poinformował, że otrzymał dzisiaj decyzję o warunkach zabudowy, gdzie
określa  się  wysokość  zabudowy  znacznie  wyższą  niż  określono  w  miejscowym  planie
zagospodarowania przestrzennego ( 10m) i nie rozumie dlaczego tak jest. Zapytał czemu ma służyć
załącznik nr 3 do przedstawionej uchwały.

Kierownik Referatu TIiGG Bożena Rymanowska – wyjaśniła, że pomimo tego, że miejscowy
plan zagospodarowania przestrzennego   i decyzje o warunkach zabudowy  wynikają z tej samej
ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, to są dwie odrębne procedury. Dodała, że
o ile chodzi o decyzję,  parametry planowanej inwestycji  wskazanej we wniosku  określa się w
oparciu o dokonaną analizę urbanistyczną terenów wyznaczonych jako trzykrotna szerokość frontu
działki.  Mpzp  natomiast  jest  przepisem prawa  miejscowego,  gdzie  to  Rada  określa  parametry
możliwych  do  realizacji  przez  potencjalnych  inwestorów  funkcji.  Na  ostatniej  Sesji  Radni  nie
uwzględnili  wniesionych  uwag  po  trzecim wyłożeniu  w  zakresie  m.  in.  wysokości  budynków,
w związku  z  czym projekt  Mpzp  przedłożony  zostanie  Radzie  Miejskiej  w wersji  z  trzeciego
wyłożenia.  
Załącznik nr 3 -wymagany jest zgodnie z zapisami ustawy.

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski-  poinformował,  że półtora  roku  na  temat  tego  planu
rozmawiamy i dzisiaj znowu do tego wracamy.

Nikt z Radnych nie zgłosił więcej uwag do projektu uchwały.

• PURM  w  sprawie  przystąpienia  do  tworzenia  i  realizacji  Lokalnej  Strategii  Rozwoju
Lokalnej Grupy Działania „ Doliny Drwęcy” na lata 2021-2027

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka - omówiła projekt uchwały.

Nikt z Radnych nie zgłosił uwag do projektu uchwały.

• PURM w sprawie majątkowej gminy przekraczającej zakres zwykłego zarządu.

Kierownik Referatu TIiGG Bożena Rymanowska - omówiła projekt uchwały.

Nikt z Radnych nie zgłosił uwag do projektu uchwały.
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• PURM  w  sprawie  określenia  trybu  i  sposobu  powoływania  i  odwoływania  Zespołu
interdyscyplinarnego  do  Spraw  Przeciwdziałania  Przemocy  w  Rodzinie  w  Kowalewie
Pomorskim oraz szczegółowe warunki jego funkcjonowania.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka - omówiła projekt uchwały.
Nikt z Radnych nie zgłosił uwag do projektu uchwały.

Tematy informacyjne

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski –  przekazał informacje  w zakresie podejmowanych działań
w sprawie koronawirusa.

Ad.3.Zapytania ,sprawy różne.

Radna  Halina  Dąbrowska  –  zapytała, czy  jest  przedłużony  termin  na  złożenie  oświadczenia
majątkowego.

Sekretarz Ewa Bąk – odpowiedziała, że tak.

Radna Jolanta Wypych – zapytała ilu przedsiębiorców  złożyło wnioski o pomoc. Poinformowała,
że docierają do  niej skargi na opieszałość Urzędu. Zapytała, ile kosztowały kwietniki oraz kosze,
które ustawiono na terenie miasta.

Kierownik  Ref.  Finansowego  Aneta  Watras  -  odpowiedziała,  że zostało  złożonych  na  dzień
dzisiejszy  15  wniosków,  które  są  w  trakcie  rozpatrywania.  Wnioski  te  zostały  złożone  bez
wymaganych załączników, w związku z czym wnioskodawcy zostali wezwani do ich uzupełnienia.
Dodała, że  Ustawodawca określił, iż możemy zobowiązania wobec Gminy albo rozłożyć na raty
albo umorzyć.  Aktualnie nie wzywamy o zapłatę  kar  czy też nie wysyłamy upomnień.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski - poinformował, że wszystkie złożone wnioski są jednakowej
treści. Brak uzasadnienia oraz wymaganych załączników  skutkuje koniecznością ich uzupełnienia.
Stowarzyszenie Przedsiębiorców może korzystać z pomocy rządowej; każdy przedsiębiorca może
też indywidualnie korzystać ze wszystkich programów pomocowych przygotowanych przez rząd.
Z naszej strony możemy udzielić każdemu przedsiębiorcy pomocy tylko w sposób przewidziany
w  przepisach  prawa,  rozpatrując  każdy  wniosek  indywidualnie.   Kosze  oraz  kwietniki  były
zamówione wcześniej w ramach zabezpieczonych środków.

Radny Robert Bejgier- poinformował, że odpowiedź na swoją interpelacje otrzymał w ostatnim
14 dniu. Dodał, że prosił o odpowiedź w terminie pilnym. Uważa, że zyskana odpowiedź nie jest
pełna,  gdyż brak  jest  w niej  informacji  na  temat   tego  co  zrobiła  Gmina.  W ostatnim zdaniu
stwierdza się jedynie „ tak jak wynika z przepisów”.

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski-  wyjaśnił,  że rozmawiał  wcześniej  z  Prezesem
Stowarzyszenia.  Dodał,  że  czeka  ich  spotkanie,  na  którym  zostaną  przedstawione  informacje
w  zakresie  możliwej  pomocy  dla  przedsiębiorców   ze  strony  Gminy,  ze  szczególnym
uwzględnieniem firm jednoosobowych. Dodał, że po ich rozmowie do tut. Urzędu  wpłynęło kilka
wniosków.

Radny Robert Bejgier –  poinformował,  że zwracał się do p.  Burmistrza z wnioskiem, aby na
stronie  internetowej  urzędu  zamieścić  informację  dotyczącą  możliwości  składania  wniosków.
Uważa, że powinien być przekaz, że nasz samorząd wspiera przedsiębiorców. Kolejne pytanie,które
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zadał dotyczyło częstotliwości wywożenia bioodpadów na terenie miasta oraz czy ZGKiM Sp. z o.
o nie może być wykonawcą w  zakresie zbierania odpadów.

Kierownik  Referatu  GKiM   Małgorzata  Wegner  – wyjaśniła,  że  jeżeli  chodzi  o  pytanie
dotyczące  bioodpadów  odpowiedź  Panu  Radnemu  zostanie  udzielona  odrębnie.  Jeżeli  chodzi
o drugie pytanie to ustawa określa  jakie  wymogi musi spełnić wykonawca oferujący tego typu
usługi. Dodała, że nasza Spółka wymogów tych nie spełnia.

Radny  Robert  Bejgier-  zadał  pytanie  dotyczące  suszy   tj.  jak  wyglądamy  w  zakresie
zabezpieczenia hydrologicznego. W okresie letnim występują braki wody pitnej.

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  –  wyjaśnił,  że odpowiedź  na  zadane  pytanie  zostanie
przedstawiona na kolejnej Komisji.
Radny Jerzy Koralewski – uważa, że nowe kosze na śmieci, które ustawione są na terenie miasta
z herbem Kowalewa Pomorskiego, wg jego oceny winny mieć logo naszej Spółki.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski –  wyjaśnił, że praktyka zamieszczania herbu stosowana jest
w wielu miejscowościach.

Radny  Jerzy  Koralewski  -   uważa,  że  mikro  przedsiębiorcy  znajdują  się  obecnie  w  trudnej
sytuacji,  to  co  mówiła  Radna  Wypych  stanowi  duży  problem,  szczególnie  dla  tych  małych
przedsiębiorców. Dodał, że na stronie Urzędu jest informacja o Funduszu Pożyczkowym, z czego
przedsiębiorcy chcą korzystać.
Zadał kolejne pytanie, które dotyczy nadchodzących wyborów- czy mamy pełne składy Komisji
Wyborczych oraz czy jak Pan Burmistrz dostanie polecenie od Wojewody, to my bez podstawy
prawnej wydamy spisy wyborców. Dodał, że o ile tak, to on jako Koralewski złoży doniesienie do
Prokuratury.

Sekretarz Ewa Bąk – odpowiedziała,  że nie mamy pełnych składów Komisji wyborczych. PKW
wydała  dzisiaj  informację,  że  o  ile  Poczta  Polska  wystąpi  z  wnioskiem  o  wydanie  spisów
wyborców, to należy je wydać.

Radny  Przemysław  Lewandowski  – zapytał  o  odkażanie,  jeżeli  usługa  zostanie  zlecona  do
ZGKiM, to kto pokryje koszty.  O ile Sołtys usługę wykona we własnym zakresie, to co z kosztami.
 
Burmistrz Miasta Jacek Żurawski - odpowiedział, że Gmina porywa koszty.

Radny Ryszard Lipiński – zapytał, jak długo działa środek.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski - odpowiedział, że do 5 dni albo pierwszego deszczu.

Radny Robert  Bejgier  -  uważa,  że  co  do  wyborów jest  dziwna  sytuacja  związana  z  danymi
osobowymi tj.,  jeżeli  mamy je przekazać do Poczty Poleskiej  tj.  OK, natomiast w uchwale nie
możemy zamieścić informacji dotyczących ucznia. Zadał pytanie w kwestii dotyczącej możliwości
zwrotu kosztów jakie ponosi Gmina przez rząd.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski - wyjaśnił, że do dnia dzisiejszego nie ma zapowiedzi zwrotu
środków  przeznaczonych  na  odkażanie,  jedynie  rozliczenie  następuje  za  osoby  będące
w kwarantannie. Będziemy czynili starania o ich zwrot. 
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Radny Robert Bejgier - uważa, że PKW nic do tego nie ma , tylko Minister Sasin.

Sekretarz Ewa Bąk - dodała, że PKW na chwilę obecną działa.

Kierownik  Referatu  GKiM  Małgorzata  Wegner-  wyjaśniła,  że kosze  zostały  zakupione
w ramach posiadanych środków. Mają one długi okres gwarancji i są wymieniane sukcesywnie, bo
większość starych nie nadaje się do użytku. Co do wody - na dzień dzisiejszy mamy odpowiednią
ilość zabezpieczonej  wody. Problem pojawia się w okresie letnim, kiedy to mieszkańcy z sieci
wodociągowej podlewają ogródki. Dodała, że nie ma możliwości zmiany przepustowości studni
w Piątkowie, gdyż należałoby wybudować nowe zasilanie do miasta z Piątkowa. Co do odpadów -
należy liczyć się ze zmianą stawek za wywóz odpadów; jeżeli chodzi o wywóz bio będzie odrębna
odpowiedź.

Przewodniczący  Jerzy  Orłowski – poinformował,  że  względu  na  aktualną  sytuację
epidemiologiczną podjął decyzję, że będą się odbywały  Komisje łączone  przed  Sesją.  Następne
posiedzenie Komisji  odbędzie się  dwa tygodnie przed Sesją.  W przypadku pytań do projektów
uchwał  poprosił  by  umawiać  się  z  pracownikiem  merytorycznym,  który  wyjaśni  wątpliwości.
Nadchodząca Sesja odbędzie się w wersji uproszczonej. Ustalił, że prowadzenie łączonych Komisji
powierzane będzie kolejnym Przewodniczącym, po kolei do czasu odwołania stanu zagrożenia.  

Radny Robert  Bejgier-  poinformował,  że  Burmistrz  przekazał  informację  nt.  funkcjonowania
skrzynki podawczej. Dzisiaj został złożony projekt uchwały do niej, dlatego rozumie dlaczego nie
ma go na dzisiejszym posiedzeniu.

Przewodniczący Jerzy Orłowski -poinformował, że prosił Pana Radnego, żeby przesłać mu ten
projekt drogą mailową, jednak go nie otrzymał. Poprosił Radnych, aby nie robić nic na szybko;
każdy projekt uchwały wymaga akceptacji Radcy, bez tego nie może zostać przedstawiony na sesji.
Dodał,  że  przedłożony przez Pana Radnego projekt  zostanie  przedstawiony na kolejnej  komisji
łączonej, a następnie na kolejnej Sesji będzie rozpatrywany.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski- zwrócił się do wszystkich w sprawie najbliższej Sesji, która
będzie transmitowana. Proszę zastanowić się wcześniej nad planowanymi do zadania pytaniami.
Dodał,  że  upomniał  pracowników  i  sam  siebie  żeby  być  w  tym  tak  trudnym  okresie
odpowiedzialnym. Porządek obrad jest ustalony i nad nim pracujemy.

Radny Robert Bejgier-  uważa, że całą sytuację można odwrócić w drugą stronę tj. mieszkańcy
zwrócą nam uwagę, że nie rozmawiamy o rzeczach dla nich ważnych. Skracanie Sesji może być
przez nich źle odebrane . Uważa, że jeżeli coś jest ważnego  to pytanie należy zadać.

Ad.4. Zakończenie.

Wobec  wyczerpania  porządku  Przewodniczący  Komisji  o  godzinie  1556 zamknął  posiedzenie
Komisji.
Protokół zawiera 10 kolejno ponumerowanych stron.

Sporządziła:
M. Chądzyńska
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